



ကညီပိာ်မုာ်ကရုအလံာ်ဆာဂုဆာဝါဆုကညီဖိခဲလာ်
ဖဲကီာ်သူလုသးမုာ်ဒိာ်မုာ်နံဆာက့အလိာ်ပျဲထီာ်(၇၅)ဝိတဝီ
လါယုလံ(၅)သီ, ၂၀၂၄နံာ်-လါနွံလါဘာ, ၂၇ဖဲဒုနံာ်

ခိာ်နာ်သိာ်ဒုဒီး ထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်ခဲလာ်သုာ်သုစာ, တနံအံာ်မုာ်ဝဲ တာ်ကရုကရိဒီးသုာ်ထီာ်ဆီလိာ် “ ကီာ်သူလုသးမုာ်
ဒိာ်မုာ်နံ ” ဆာက့အလိာ်ပျဲထီာ်(၇၅)ဝိတဝီန့ာ်လိာ်. လါမုာ်တနံအံာ်မဲကညီဒီးကလုာ်သးမုာ်ဒိာ်ခိာ်နာ်သိာ်ဒုဒီးထံဖိ
ကီာ်ဖိကမုာ် မုာ်ခွါလါ အဂဲလိာ်မဲသကိးတာ်လါ ကညီဒီးကလုာ်တာ်ထုာ်ဖျဲအဂီာ်ခဲလာ် ကပူဖျဲဒီးတာ်ကီာ်ခဲ, တာ်
နးတာ်ဖျိာ်ဒီးကမဲန့ာ်အိာ်ကဲပူဒုာ်ပူဒါကိးဂးဒဲးန့ာ် မုာ်ကညီပိာ်မုာ်ကရုအတာ်ဆာဂုဆာဝါ အဒိာ်အအါလါမုာ်တနံ
အံာ်န့ာ်လိာ်.

တနံအံာ်ဒ်အမုာ်ဝဲ “ ကီာ်သူလုသးမုာ်ဒိာ်မုာ်နံ ” အသိးအလိာ်အိာ်လါပဝဲကညီဖိခဲလာ်ပကဘာ်သုာ်နီာ်မဲလါကပီ
က့မုာ်နံအံာ်ခိာ်ဒီးပသးမုာ်ဒိာ်လါအတုာ်ဆါခိာ်ဆါအသးဒီးဂဲလိာ်ပာ်ဆာတာ်လါကဆုဆုလါပထံကီာ်တာ်
သဘျူ အဂီာ်အပိန့ာ်လိာ်. ပမုာ်ကွါဆာကတီာ်ခဲအံာ် ပကညီသးမုာ်ဒိာ်အံာ် မုာ်ပုလါအမဲလါပျဲအမုာ်ဒါအဒိာ်ကတာ်ဖဲ
လါအဝဲသုာ်မုာ်ဘာ်ကွါဆာခဲခဲဒီး တာ်သဘာ်သဘာ်, တာ်ဘာ်ဂံာ်ကုာ်, တာ်ဒုးတာ်ယါ, တာ်ကီာ်ခဲတာ်နးတာ်ဖျိာ်လါ
က့အကပါကပါအဆာကတီာ်န့ာ်လိာ်. အဝဲသုာ်မုာ်ဘာ်ကွါဆာခဲခဲတာ်ဒ်လဲာ်ဒ်လဲာ်သနာ်က့ တဟ့ာ် အယာ်ဒီးတုာ်
စါလိာ်အဂံာ်အဘါနီတဘျီဘာ်. ဒ်အမုာ်အဒါလါတာ်ဒါလိာ်ပာ်န့ာ်အိာ်လါကကုာ်က့းစးမဲတာ်လါကညီဖိတဖာ်အထံရုာ်
ကီာ်သဲးတာ်မုာ်လါကွါစိလါအမုာ်တာ်ကဒီးန့ာ်ကညီကီာ်အဂီာ်, တာ်ဒီသအဒီးပယာ်စာ်ကညီကမုာ်တဖာ်အသးသမုာ်,
ဟံာ်ပိာ်တုာ်စါခိာ်ခိာ်တဖာ်ဒီးကသူအနီာ်ခိာ်ဂံာ်ဘါလါအိာ်ဒီးအိာ်လါတာ်ဒီသအပုာ်ကလုာ်တုာ်ဒုာ်လဲာ်လုာ်ထီာ်
အသးသမုာ်လါအပုာ်ကလုာ်အဂီာ်န့ာ် အဝဲသုာ်မဲအဂုာ်ကတာ်ဒီးအဝဲသုာ်အါဂဲထီာ်မဲထုာ်ဒီးမဲလါပျဲအမုာ်ဒါ
တာ်ဖဲးတာ်မဲအယိ ပကြးဟံာ်ပနီာ်, ဟံာ်လါဟံာ်ကပီဒီး ဆိာ်ထွဲစာ်အဝဲသုာ် တသ့ဖဲအသ့ ဒီးအလိာ်အိာ်သပုာ်ကတာ်
လါပကဘာ်ဟံာ်ကဖါလါပသးလါပအိာ်ဒီးပသးမုာ်ဒိာ်လုာ်ဒိာ်ပျဲဒိာ်ဒ်သိးအံာ်အယိန့ာ်လိာ်.

ပမုာ်ကွါက့ထံကီာ်တာ်အိာ်သးလါခုခါဆာကတီာ်ခဲအံာ်, ကညီသးမုာ်ဒိာ်တဖာ်နီဖျိးထီာ်ကွံာ်ပယါသးမုာ်ဒိာ်ဒီးအသး
ကလါလါအအိာ်လါကီာ်သူလုဟီာ်ကဝီအပူတဖာ် ဒီးက့းစးဟံးန့ာ်က့တာ်လိာ်တာ်က့တဖာ် ဒ်အဝဲသုာ်မုာ်ဒါအိာ်
ဝဲအသိးဒီးလိာ်ခဲလါခိာ်နာ်လါတာ်ပတုာ်ပြးတဖာ် ကဟံးန့ာ်တာ်ခွဲးတာ်ယာ်ဒီးဆီလိာ်က့ပကီာ်သူလုတာ်ပတုာ်ပြးဒီး
ရိာ်ဖျိာ်ကမုာ်တဖာ်လါ ကမဲထွဲဒ်ပတာ်ပတာ်ဆုအသိးန့ာ်လိာ်. စးထီာ်လါပယါသးဟံးန့ာ်ဆုာ်တာ်စိတာ်ကမီ ဖဲ
၂၀၂၁ နံာ်ဒီးတုာ်ခဲအံာ်န့ာ် ခိဖျိသးမုာ်ဒိာ်တာ်ဟူးတာ်ဂဲဒီး တာ်က့းစးသတးဒီး ပယါသးကလါတစုာ်န့ာ်(၈၀)ဖျါာ် လါ
အအိာ်လါပဟီာ်ကဝီပူ ဘာ်ဟ့ာ်ယာ်ဒီးထုးကွံာ်အသးအံာ် မုာ်တာ်အလိာ်အိာ်လါ ပကဘာ်ဟံာ်ပနီာ်ပသးမုာ်ဒိာ်အ
တာ်ဟ့ာ်လါသးအံာ်ဒိာ်မဲန့ာ်လိာ်. ပဘာ်စံးဘျူးဒီးဟံာ်ပနီာ်စုာ်ကီာ်ကမုာ်, မိာ်ပာ်တဖာ်လါအဟ့ာ်လါအဖိလါသးမုာ်
ဒိာ်အပူ, သုာ်ဘိာ်သးစါလါသး ဆုာ်န့ာ်လါမဲတာ်လါကညီသးမုာ်ဒိာ်အပူအံာ်ဒိာ်မဲန့ာ်လိာ်. အဝဲသုာ် အတာ်ဆိာ်
ထွဲမဲစာ်ဒီးတာ်သးအိာ်မုာ်တအိာ်မုာ်ဘာ်ဒီးပသးမုာ်ဒိာ်အံာ်အိာ်ဒီးဂံာ်ဆုာ်ဘါဆုာ်တသ့စုာ်ကီာ်ဘာ်.

ဒ်န့ၣ်အသိး,ပကီၣ်သူလုၤသုးမုၢ်ဒ်အံၤမုၢ်ကျဲးစးတၢ်အဂ့ၤကတၢၢ်ဘၣ်ဆၣ်ကဘၣ်ဂ့ၢ်ကျဲးစးအါဒ်ထီၣ်န့ၢ်ဒ်အလီၤလၢကကဲထီၣ် “သုးမုၢ်ဒ်လၢအစဲၣ်နီၢ်” လၢတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးဒ်ဟီၣ်ခိၣ်ဘီ မုၢ်ပၣ်ပနီၣ်အီၤသုၣ်န့ၢ်လီၤ. တကးဒ်ဘၣ်ကီၢ်သူလုၤသုးမုၢ်ဒ်စ့ၢ်ကီးကမၤဆူၣ်ထီၣ်မၤဂ့ၤထီၣ်သးသဟီၣ်ဒီးတၢ်တူၢ်ခိၣ်ပၣ်သးလၢတၢ်ဟံၢ်ဆၢတၢ်မၤအပူၤဒီးကအိၣ်ဒီးတၢ်ခိၣ်ခိၣ်ဟံးမူၤဒါအါထီၣ်လၢအတၢ်မၤအပူၤအဂီၢ်မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢမုၢ်လၢဒ်ထီၣ်န့ၢ်လီၤ.အါန့ၢ်အန့ၢ်ဒ်ကညီဒီးကလုၢ်စ့ၢ်ကရၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးလီၤမံၤလၢတၢ်အါၣ်လီၤသးလၢတၢ်ကဒီးသဖၢမိသၣ်ဒီးတၢ်ဒီးသဖၢပိၣ်မုၢ်အလံာ်ပံးယၢ်အသိး, ပဆၢမုၢ်စ့ၢ်ကီးသပျံၤပျံၤလၢအဝဲသ့ၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးလီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢ တၢ်ဒီးသဖၢမိသၣ်, ပိၣ်မုၢ်ဒီးကမုၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ဒုးတၢ်ယၢ်ဒီးတၢ်သဘံၣ်သဘၣ်အပူၤအဆၢကတီၢ်န့ၢ်လီၤ.

လၢမုၢ်နံၤလုၢ်ဒ်ပွၤဒ်တနံၤအံၤ, ဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘၣ်က့ၤ ကညီခိၣ်န့ၢ်သိၣ်ဒုမုၢ်ခါခဲလၢာ်, ဒ်သုအဲၣ်သုပုၤကလုၢ်ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်အဲၣ်ပုၤကလုၢ်အသးဒ်ဒ်မုၢ်မုၢ်လၢသုပူၤအသိး, မ်သုတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသုသးသုတဆိတၢ်သုတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢပုၤကလုၢ်အတၢ်ထူၣ်ဖျဲးအဂီၢ်န့ၢ်တဂ့ၤ.မ်ကညီဖိကိးဂၤကဖိၣ်လိာ်စုဒီးမၤသကိးတၢ်လၢတၢ်ဆိၣ်ထွဲကညီတၢ်ဟံၢ်ဆၢတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢတၢ်ကသုၣ်ထီၣ်က့ၤပထံပကီၢ်ဒီးပတၢ်သဘျၢ အဂီၢ်တုၤပကညီတၢ်ဟံၢ်ဆၢမၤန့ၢ်တၢ်တစုန့ၢ် မ့ၢ်ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအတၢ်မုၢ်လၢဒ်အတၢ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါလၢခံကတၢၢ်န့ၢ်လီၤ.

ယုယုဆူပတၢ်မၤန့ၢ်ဖိတၢ်,

ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢပဆၢတၢ်ကမံးတံာ်
လီၢ်ခါၣ်သး